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Váženi spoluobčané,
sběr hroznů a zemědělských produktů je již za 

námi a dalo by se říci, že nás čeká klidnější období. 
Zase tu máme zimní měsíce. Pošmourné dny a brz-
ké stmívání člověka moc pozitivně nenaladí a má 
tendenci zalézt někde doma do tepla a přečkat toto 
období.

Když napadne první sníh, je to o trochu veselejší. 
Zase to bude klouzat na silnicích a chodnících. To si 
člověk nevybere. Musíme to brát pozitivně a s nad-
hledem. Jak se překulí Nový rok, začne plesová 
sezóna, stříhání ve vinicích a zase budeme v jednom 
kole. Snad se nám podaří nějaká zimní dovolená, 
a než se nadějeme, bude tady jaro. Zatím to tak 
nevypadá, ale věřte mi, jaro určitě přijde.

A když už máme takové smutnější období, mů-
žeme se podívat, co se nám povedlo a co nás čeká.

Mnoho občanů možná ani neví, že probíhala 
výstavba mostu přes Prušánku. Určitě to však bylo 
velmi důležité pro občany žijící v této oblasti. Původ-
ní kovový most, který byl již z hlediska únosnosti 
nevyhovující, byl odstraněn a nahrazen masivním 
železobetonovým mostem v šíři celé komunikace 
s únosností 29 tun.

Potok Prušánka byl v průběhu roku na části dol-
ního toku vyčištěn. Jednáme s Povodím Moravy, aby 
čištění prodloužilo až za pozemky na Závistce. Na 
horním toku, od mokrého poldru v Rasce až po rad-
nici, se provádí zpevňování dna potoku. Investorem 
je Povodí Moravy s.p. . V celé délce byl odbagrován 
usazený sediment a provedlo se rovnoměrné vy-
spádování dna potoka. Tato akce bude pokračovat 
až do jara 2020.

Co se bude budovat v nadcházejícím roce hodně 
závisí na tom, co schválí zastupitelé v rozpočtu. Vše 
se to odvíjí od schopnosti profinancovat plánované 
akce. Máme velké plány, ale budeme muset stanovit 
priority jednotlivým akcím a začít s realizací podle 
toho, co nejvíce potřebujeme. Stanovení toho, co 
je důležité a co méně důležité, bude rozhodnuto 
Zastupitelstvem obce při schvalování rozpočtu na 
rok 2020. Rozpočet obce je finančním plánem na 
příští období. Můžeme však naplánovat investice 
jen do výše volných finančních prostředků. Je to 
jako v domácím rozpočtu. Můžete mít velké sny 
a představy, ale můžete si koupit jen to, na co stačí 
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domácí kasa. Tak je to i s obecním rozpočtem. Pokud 
bychom naplánovali větší vydání, než je náš roční 
příjem, museli bychom si někde půjčit. Já osobně 
nejsem příznivcem zadlužování obce bez nutného 
důvodu. A nutné důvody, tedy stavby a investice, 
které budou nezbytné a velmi finančně náročné, 
nás v budoucnu čekají. Tam se bez úvěru patrně 
neobejdeme. Bude to například zasíťování nových 
stavebních pozemků na Hrubém Újezdě nebo 
rozšíření čistírny odpadních vod. Pak bude nutné 
přistoupit k úvěrům, protože každá z uvedených 
akcí si samostatně vyžádá 70–80 mil Kč. Proto je 
důležité dobře hospodařit a zodpovědně stanovit, 
co je nezbytné a v jakém pořadí investovat.

V roce 2020 zahájíme práce související s demolicí 
staré hasičské zbrojnice a výstavbou nové zbrojni-
ce. Předpokládaný finanční objem se odhaduje na 
částku asi 12–14 mil. Kč. Na výstavbu hasičské zbroj-
nice jsme získali dotaci od Generálního ředitelství 
hasičského záchranného sboru ve výši 4,5 mil. Kč 
a současně od Jihomoravského kraje dotaci ve výši 
3 mil. Kč. Přestože jsme získali tak velké dotace, 
bude muset obec dofinancovat zbylou částku a ta 
nebude malá.

Původně byl plán hasičskou zbrojnici vystavět na 
ulici Hodová, naproti masny pana Reháka. S tímto 
byli před podáním původní žádosti obeznámeni 
i naši hasiči, kteří se podíleli na připomínkách 
k připravovanému projektu. Po získání dotace však 
zaujali odmítavý postoj k výstavbě na tomto místě. 
Vše projednalo Zastupitelstvo obce a vzhledem 
k celkové výši přiznané dotace přehodnotilo záměr 
a rozhodlo, že hasičská zbrojnice se bude stavět na 
místě staré hasičské zbrojnice. Jednoduše řečeno, 
zbouráme starou a na jejím místě postavíme hasič-
skou zbrojnici novou. 

Určitě budeme směřovat finance do oprav míst-
ních komunikací, částečně chodníků. Chystáme se 
etapovitě rekonstruovat elektroinstalaci v Základní 
škole, chtěli bychom zmodernizovat část veřejného 
osvětlení v obci, máme záměr upravit prostor hodo-
vého placu a jeho bezprostředního okolí. Zvažujeme 
vybudování dalšího dětského hřiště na ulici Včelín, 
chceme vybudovat elektrické rozvody na zámecké 
zahradě a další akce. Vše záleží tom, kolik na ně 
budeme mít finančních prostředků. 
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Velkou očekávanou investici bude také vyžadovat 
vyřešení dopravní obslužnosti v lokalitě Příhon. 

Celá tato oblast v lokalitě Příhon se rozvíjí, což je 
dobře, ale silniční síť je z doby minulé. Díky očeká-
vané stavební činnosti a obav z nárůstu dopravy na 
ulici Pod Zámkem vznikl spolek Bezpečné a čisté 
Čejkovice z.s., sestávající ponejvíce z vlastníků 
sklepů a nemovitostí v ulici Pod Zámkem. Tento 
spolek požaduje vyřešení dopravní obslužnosti této 
lokality. Obec na základě této skutečnosti nechala 
vypracovat dopravní studii, kdy dopravní inženýr 
provedl měření počtu přijíždějících a odjíždějících 
vozidel. Následně konstatoval, že stávající komu-
nikace jsou z dopravního hlediska dostatečné pro 
stávající provoz, dokonce sdělil, že i dvojnásobný 
počet projíždějících vozidel by byl ještě z doprav-
ního hlediska únosný po stávajících komunikacích. 
Doporučil, že by bylo vhodné v ulici Pod Zámkem 
vybudovat chodník pro chodce, kteří jsou při 
průchodu touto ulicí vystavováni nebezpečným 
a kolizním situacím. V případě dalšího rozvoje této 
oblasti na plochách označených v územním plánu 
jako přestavbové plochy bude nutné doplnit nové 
komunikace. Byla navržena varianta řešení novým 
dopravním napojením silnice III/4259 vedeným přes 
dnes již neexistující výkrmny vepřů a dále za bu-
dovami bývalých statkových kravínů v napojení na 
křižovatku za zámkem. V této lokalitě obec nevlastní 
žádné pozemky, proto obec požádala Templářské 
sklepy, vinařské družstvo o odprodej pozemků pro 
výstavbu komunikace. V současné době probíhají 
jednání v této věci, včetně změny územního plánu.

Máme ještě mnoho dalších námětů, kam by se 
mohlo investovat a co by bylo vhodné opravit či 
vybudovat. Pevně věřím, že se nám v průběhu času 
podaří postupně tyto záměry realizovat.

Příroda se pomalu připravuje k zimnímu spán-
ku. Tak by to mělo být podle kalendáře. Listí sice 
opadává, ale zdá se mi, že je příroda tak trochu 
pomýlená. Tráva je stále krásně zelená a hlavně 
některé stromy se chystají vyhodit nové pupeny. 
Je to něco, co jsem ještě v tuto roční dobu nevi-
děl. Chci věřit, že příroda je moudrá a ví, co dělá. 
Zima jistě přijde a přinese s sebou sníh a mráz. 
Přichází období adventu, vánočních svátků a pří-
chodu Nového roku. V prosinci máme naplánováno 
spoustu kulturních a společenských akcí, které 
jsou uvedeny ve Zpravodaji. Vánoční koncert také 
Vánoční trhy už máme za sebou a nezbývá, než 
Vás pozvat k rozsvěcení vánočního stromku před 
radnicí. Pevně věřím, že každoročně se opakující 
sousedské popovídání a koledování při svařeném 

vínu u vánočního stromečku má již pevné místo ve 
Vašich kalendářích.

Tradičně se bude v pátek 27. prosince konat 
Žehnání vína. Zvu všechny vinaře, i ty, co nikdy na 
této akci nebyli, aby vzali své vzorky vína a přišli 
podpořit tuto akci. K dobré náladě zazpívá ženský 
sbor Levandula a mužský sbor Révokaz, pan farář 
požehná víno a po nějakém tom doušku vinného 
moku budeme prozpěvovat všichni společně.

Na Nový rok, tedy středu 1. ledna, obec připravuje 
ohňostroj. Ten vypukne v 18 hodin v prostoru před 
zámkem. Po zkušenostech z minulého roku nezapo-
meňte s sebou nějakou lahvinku na zahřátí, aby bylo 
při čem a o čem diskutovat po skončení ohňostroje. 
Přijďte se „vyvětrat“ po silvestrovské noci.

Na Tři krále, v pondělí 6.ledna, přijedou do Čej-
kovic opravdoví králové na velbloudech. Přijďte se 
s nimi spolu s dětmi pozdravit  ve 12.30 hodin před 
radnici nebo hodový plac. 

K vánočnímu shonu a uspěchané době jsem si půj-
čil hodnocení vánočního období a stresu z internetu:

 „Proč nás tolik trápí vánoční stres? Je to jednodu-
ché: toužíme po dokonalosti, chceme vyhovět celé 
rodině, dodržet tradice, mít uklizeno, napečeno, 
navařeno, prostě toužíme po dokonalé vánoční atmo-
sféře, která existuje jen na televizních obrazovkách. 
K tomu, abychom toho docílili, nemáme tolik času, 
ocitáme se pod tlakem a nejsme schopni zvládnout 
vše, co na sebe naložíme.“

Proto Vám všem přeji, abyste v sobě našli dost 
odvahy a síly prožít tyto Vánoce jinak, v poklidu rodi-
ny, abyste našli chvilku času na své blízké a známé. 
Malinko uberte ze svých náročných představ o Vá-
nocích a raději ušetřený čas věnujte sobě a lidem, 
kteří si to zaslouží. Vždyť právě vánoční svátky by 
měly být svátky pokoje, klidu a míru. 

Přeji Vám do nového roku hodně zdraví, osobní 
a rodinné pohody. Přeji Vám, aby nadcházející rok 
2020 byl lepší než rok odcházející a aby se Vám 
i lidem ve Vašem okolí vše dařilo.
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Každé Vánoce nás přivádějí k naplnění času. 
Čteme v Božím slově, až se naplnil čas, poslal Bůh 
svého Syna, narozeného z Panny Marie. Dlouhé věky 
čekali lidé na naplnění tohoto příslibu. Nebylo to 
jednoduché. Prožili mnohá období, kde byli tísnění 
utrpením, válkami i přírodními katastrofami. Bůh 
si lidstvo vychovával a vedl, aby je mohl obdarovat. 
Starozákonní Boží lid je toho svědectvím, protože 
na něm se vyplnilo to, co Bůh slíbil a ústy proroků 
předpověděl. Proto se nás Boží působení může stá-
le dotýkat, protože celým lidstvem po celý advent 
a Vánoce proudí nezadržitelný pramen lásky. Tento 
pramen se dotýká lidských srdcí, která jsou k němu 
otevřená. 

Před několika týdny jsme oslavili 30. výročí Sa-
metové revoluce, kdy jsme získali svobodu. Téměř 
jako blesk z nebe jsme byli zbaveni komunistické 
diktatury, které měla v moci všechny oblasti lidského 
života. Svoboda byla vykoupena utrpením a obětí 
mnoha nevinných lidí, kteří byli pro své náboženské, 
politické i profesní přesvědčení umlčeni, pronásle-
dováni a vězněni. Svatořečení Anežky České bylo 
hlubokým impulsem k daru svobody. Musíme říci, 
že žijeme ve svobodné společnosti. Po třiceti letech 
končí etapa dějin, která znamenala  obnovu, ale také 
řadu zkoušek a jistě i zklamání. Máme určitě za co 
děkovat, ale také vyznat, že věříme v zázrak, a proto 
nemůžeme propadnout beznaději.  

Jako křesťané jsme byli v minulém komunistickém 
režimu pronásledováni a zařazování jako občané 
druhé kategorie. Katolická církev byla označována za 
nepřítele číslo jedna, proto byla tak perzekuována. 
Věřící lidé, biskupové, kněží, řeholníci i řeholnice 
byli pronásledováni, zastrašováni a také zavírání do 
nejtěžších žalářů, kde nevinně trpěli. Jistá zaměstná-
ní byla pro věřící občany zapovězena, být učitelem, 
být policistou, být ve vedoucí funkci znamenalo 
zřeknutí se víry a praktického náboženského života. 
Opravdu žijeme ve svobodné společnosti, za což by-
chom měli být každodenně vděčni. Ale neumíme žít 
svobodně, protože nám často schází zodpovědnost, 
která dává správné hranice a hodnoty. Jako křesťa-
né jsme konfrontování s nejrůznějšími pohledy na 
Boha, svět, rodinu, život i smrt. Mnozí lidé odkládají 
víru, křesťanské hodnoty, které formovaly život lidí 

AUTOR: P. Miloslav Čamek, farář

SVOBODA K LÁSCE A RADOSTI

po celé generace. Vytrácejí se morální hodnoty ze ži-
vota lidí a nahrazují všeobecným konzumem. Místo, 
které přináleží Bohu, je dnes obsazeno „ byznysem“ 
a co největším ziskem. Vidíme kolem sebe, že máme 
všeho přebytek a blahobyt ovládá celý lidský život. 
Nejsme svědky, že by byli lidé šťastnější a spokoje-
nější. Prázdná lidská srdce, osamocenost a smutek. 
Vytrácí se solidarita, nezištnost i slušnost. Mizí úcta 
ke stáří a ke kořenům hodnot lidského života. 

Současný člověk potřebuje znovu zakusit fúzi 
Boží lásky, která obnovila svět. Touto fúzí Boží lásky 
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• středa: 18.12. - Svatá zpověď Čejkovice 16.00 - 18.00 
( cizí zpovědníci)
• 4. neděle adventní 22. 12. - 7.30 a 10.30 mše svaté 
• úterý: 24. 12.- Štědrý den - 7.30 poslední rorátní 
mše svatá; 22.30 hod. „ Půlnoční mše svatá“ - zpívá 
Chrámový sbor - koledy
• středa: 25. 12. -  slavnost Narození Páně - 7.30 hod. 
mše svatá; 10.30 hod. mše svatá- zpívá Chrámový 
sbor - koledy; 14.30 svátostné požehnání; 15.00 - 
16.30 hod. otevření kostela pro návštěvu Betléma, 
vitráže sv. Urbana a plastiky sv. Jana Pavla II.
• čtvrtek: 26. 12. - svátek sv. Štěpána   7.30 hod. mše 
svatá; 10.30 hod. mše svatá  s krojovanými
• pátek: 27. 12. - svátek Sv. Jana Evangelisty   
16.00 hod. mše svatá - žehnání vína v kostele; 
17.00 hod. žehnání vína Orlovna
• sobota: 28. 12. - svátek Mláďátek betlémských - 
8.00 hod. mše svatá
• neděle: 29. 12. - svátek sv. Rodiny; 7.30 hod; 
10.30 hod. mše svatá; 14.30 Vánoční koncert ZUŠ 
Hodonín v kostele sv. Kunhuty;
• úterý: 31. 12. - sv. Silvestra - konec občanského 
roku; 17.00 hod. mše svatá a TE DEUM; 23.30 - 
24.00 adorace v kostele
• středa: 1. 1. 2020 - slavnost Matky Boží Panny 
Marie; Nový rok - 10.30 hod. mše svatá; 14.00 hod. 
mše svatá s krojovanými

AUTOR: P. Miloslav Čamek, farář

VÁNOČNÍ BOHOSLUŽBY
V KOSTELE SV. KUNHUTY

• sobota: 4. 1. -  Tříkrálový koncert ženského sboru 
Levandula a jejími hosty 16.00 hod. v kostele sv. 
Kunhuty; 
• neděle: 5. 1. - 2. neděle po Narození Páně 7.30 hod. 
mše svatá; 10.30 mše svatá  
• pondělí: 6. 1. - Slavnost Zjevení Páně „ Tři králové“ 
18.00 hod. mše svatá;  
• neděle: 12. 1. - Křest Páně - 7.30 hod. mše svatá; 
10.30 hod. mše svatá;  

Srdečně zvu celou farnost k prožití vánočních 
svátků na bohoslužbách v našem farním kostele 
sv. Kunhuty 

VÁNOČNÍ MODLITBA A BLAHOPŘÁNÍ 
„Pane Ježíši, přicházíme k tvým jesličkám, abychom 
tě kontemplovali. Klaníme se ti s Marií, chválíme tě 
s anděly a pastýři. Ty jsi naše důvěra a naše naděje. 
U tebe chceme čerpat sílu a lásku pro každodenní 
život, aby se naše srdce změnilo a s ním se změnil 
celý svět. Ty jsi náš Bůh a my jsme tvoji. Neopouštěj 
nás, Pane, náš Bože. Amen.“ Požehnané Vánoční 
svátky, ať nad námi září po celý rok Světlo přichá-
zející z  Betléma! Vám všem ze srdce přeje a žehná 
P. Miloslav Čamek, farář

k nám je narození Božího Syna. Betlémské dítě je 
nejhlubším znamením, že Bůh člověka neopustil 
a pozvedá ho na stále novou úroveň, která mu patří. 
Láska je spojená s radostí, proto křesťané slaví Váno-
ce s velkou radostí, která naplňuje celý svět. „Sláva 
na výsostech Bohu a na Zemi pokoj lidem dobré 
vůle“, zpívají andělé v Betlémě. V těchto slovech je 
veliká radost a zároveň veliké obdarování samotným 
Bohem a jeho pokojem. Buďme proto všichni ote-
vřeni, abychom mohli být obdarováni láskou Boží, 
která se stala člověkem, a zároveň radostí a pravou 
svobodou Ducha. Přeji Vám všem požehané a Bohem 
dotknuté vánoční svátky. 
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Dne 9. listopadu v 10.00 v kostele Sv. Kunhuty 
přijalo 36 mladých farníků z Čejkovic, Starého 
a Nového Poddvorova z rukou biskupa Vojtěcha 
Cikrleho SVÁTOST BIŘMOVÁNÍ.

Samotnému udělování svátosti - příjetí Ducha 
Svatého - předcházela více než roční příprava, 
jež se průběžně snažila naplňovat povícero cílů, 
jmenuji dva zásadní:

POSÍLENÍ VZTAHU K BOHU - podpora biřmo-
vanců k  upřímné osobní víře - znovunastartování 
víry.

VĚDOMOSTNÍ ZNALOSTI - Věřím-li v něco 
(v Boha), musím o tom (o Něm) také něco vědět. 
(např. že je milosrdný, laskavý, spravedlivý, čeka-
jící, nikdy mne neopustil a neopustí…).

Přejeme Vám, „dospělí křesťané“, hojnost Božího 
požehnání a vše dobré!

UDĚLOVÁNÍ SVÁTOSTI BIŘMOVÁNÍ
ANEB „MÁME TO UŽ ZA SEBOU!?“
AUTOR: Otec Miloslav Čamek společně s vedoucími skupinek.

AUTOR: Jana Paušová - ředitelka ZŠ

V minulém školním roce jsme založili dětskou 
cimbálku. Tvoří ji deset dětí ve věkovém rozpětí 
od 3. do 8. třídy. Vede je pan učitel Pavel Varmuža. 
Protože jim chyběl kontrabas, podali jsme žádost 

BASA TVRDÍ MUZIKU

o grant Nadaci ČEZ s projektem Basa tvrdí muziku. 
Správní rada nadace projekt schválila do aplikace 
EPP Pomáhej pohybem. Podařilo se nám nasbírat 
požadované body a na nákup basy jsme od Nadace 
ČEZ obdrželi částku 65 800 Kč.

Děti se schází každý týden a připravují vystoupení 
pro veřejnost. Poprvé se představili při oslavách 
výročí čejkovického kostela. Na konci školního 
roku doprovodili žáky pěveckého kroužku na závě-
rečné besídce. V říjnu vystoupila dětská cimbálka 
s folklorním souborem Čejkovjan na besedě se 
staršími spoluobčany. Zatím poslední vystoupení 
se konalo v neděli 17. listopadu při oslavě výročí 
sametové revoluce.

Přejeme dětem, aby jim společná hra přinášela ra-
dost a ony ji mohly předávat dál svým posluchačům. 
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V září opět zahájil svou činnost žákovský parla-
ment. Schází se v něm žáci od 4. do 9. ročníku, vždy 
dva zástupci z každé třídy. Některé třídy zvolily 
stejné členy jako v minulém školním roce, někteří 
zástupci tříd jsou noví. Koordinátory jsou paní 
ředitelka a pan učitel Kalužík. Na první schůzce 
jsme se seznámili a zvolili jsme si svého předsedu, 
místopředsedu, zapisovatele, nástěnkáře a zpravo-
dajce. Střídáme se v přípravě občerstvení, abychom 
si schůzky zpříjemnili. Na schůzkách projednáváme 
připomínky svých spolužáků a snažíme se najít 
řešení problémů. Uspořádali jsme zatím dvě akce. 
Tou první bylo uctění památky pana Karla Gotta. Při-
pravili jsme si krátké připomenutí jeho života a díla, 
které jsme představili na pondělním setkání všech 
žáků a učitelů. V neděli 17. listopadu náš parlament 
vystoupil na oslavě 30. výročí sametové revoluce, 
kterou pořádala Kulturní komise. Připravili jsme 
si pro veřejnost prezentaci o tom, co se odehrálo 
17. 11. 1989 v Praze a také o tom, co následovalo po 
pádu komunismu. 

V tomto roce budeme i dál připravovat akce pro 
své spolužáky a budeme hledat způsoby, jak pomoci, 
abychom se ve škole cítili dobře.

ŽÁKOVSKÝ PARLAMENT
AUTOR: Jan Šťastný, předseda ŽP, žák 8. ročníku
 Ela Dvořáková, žákyně 8. ročníku
 Jana Paušová, ředitelka školy

S žáky 4. a 5. třídy jsme se zúčastnili výukového 
programu Do lesa s lesníkem, který pořádala nadace 
Dřevo pro život. Program měl za cíl seznámit žáky 
s lesem a veškerou prací, která je v něm potřeba. Žáci 
měli možnost vyzkoušet si zasadit strom, viděli práci 
dřevorubce, zjistili důležitost vody v přírodě a mohli 
si vyzkoušet měření výšky a šířky kmene stromu. 
Celým programem žáky provázeli odborníci a lesní 
pedagogové.

AUTOR: Mgr. Eliška Rusňáková

DO LESA S LESNÍKEM
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V neděli 17. listopadu si naše republika připomínala 
30. výročí sametové revoluce. Revoluce, díky které 
padl totalitní komunistický režim a naše země může 
už třicet let žít svobodně a demokraticky. Také naše 
obec si tento významný den připomenula. Akce začala 
setkáním u sochy T. G. Masaryka v 16 hodin. Na úvod 
byli účastníci seznámeni se základními historickými 
reáliemi souvisejícími s výročím. Svým neohlášeným 
příjezdem nás velmi potěšila senátorka a starostka 
Ratíškovic Anna Hubáčková, která pronesla krátkou 
zdravici. Dále se svými projevy vystoupili starosta 
obce Pavel Novotný, otec Miloslav Čamek a ředitelka 
ZŠ Jana Paušová. Poté byl skauty za přítomnosti je-
jich čestné stráže položen věnec. Venkovní program 
byl ukončen zpěvem hymny a písně Svatý Václave 
v podání mužského sboru Révokaz. Po přesunu do 
kina program pokračoval poutavým vystoupením 
žákovského parlamentu ZŠ Čejkovice. Přiblížili, co 
sametové revoluci předcházelo. Události 17. listopadu 
1989 v Praze zmapovali minutu po minutě a následně 
zhodnotili, jaké dopady na každodenní život změna 
režimu přinesla. Dalším bodem programu bylo vy-
stoupení dětské cimbálové muziky ze ZŠ Čejkovice, 
jejichž písničky potěšily sluch všech diváků. Spo-
lečné odpoledne bylo zakončeno promítáním filmu 
Poslední hurá z cyklu České století, který se věnuje 
polistopadovým událostem až po zvolení Václava 
Havla prezidentem republiky. Věříme, že si v progra-
mu přišel každý na své a že byla tato akce důstojným 
uctěním tohoto významného svátku a vzpomínkou 
na ty, kteří nám před 30 lety vybojovali svobodu. 
Svoboda je základní lidskou potřebou, a proto si jí 
musíme vážit a bránit ji. Ačkoliv se nám to z pohodlí 
našeho obývacího pokoje nemusí zdát, svoboda není 

AUTOR: Michal Bezůšek

OSLAVY 30. VÝROČÍ
SAMETOVÉ REVOLUCE

SAMETOVÁ REVOLUCE NA ZŠ
všude ve světě samozřejmostí.

Již Jan Ámos Komenský byl zastáncem tzv. školy 
hrou. Proto jsme se společně s Martinou Balátovou 
rozhodli uspořádat naučně-poznávací program pro 
žáky ZŠ Čejkovice u příležitosti výročí sametové revo-
luce. Plán byl jasný, zábavnou formou žákům nastínit 

život za minulého režimu a seznámit je s historický-
mi fakty. Asi hodinový program v obecní knihovně 
jsme absolvovali s žáky 8. třídy 11. listopadu, kdy 
jsme si zároveň připomenuli 101. výročí ukončení 
1. světové války. Na úvod sehráli krátkou scénku, 
která je přenesla 50 let zpět, na jednání MNV, jehož 
cílem bylo odstranit z místní knihovny literaturu 
nepohodlnou režimu. Po scénce jsme žáky seznámili 
s historickým kontextem tehdejší doby. Začali jsme 
v roce 1938 na demonstraci proti nacistické okupaci 
a skončili událostmi roku 1989. Následovala diskuse 
a dotazy. Chtěli bychom poděkovat paní ředitelce 
Janě Paušové za prostor pro realizaci projektu a paní 
učitelce Veronice Stašové za spolupráci. Jsme pevně 
přesvědčeni o tom, že podobný druh neformálního 
vzdělávání do škol patří a ze zpětné vazby žáků víme, 
že naši práci ocenili.
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Žáci naší školy se ve čtvrtek 24. října 2019 zúčastnili 
okresního kola družstev v plavání.
Letošní závod se pro nás stal nejúspěšnějším za dlouhou 
dobu, kdy se nám podařilo nejen obsadit všechny kate-
gorie, ale taky se v každé kategorii umístit na stupních 
vítězů. 
Nejlépe si v soutěži týmů vedla nejmladší děvčata, která 
v kategorii 1.- 5. tř.ve složení Vašíčková Ludmila, Švábová 
Anna, Hřibová Julie, Vašková Tereza získala první místo.
Z druhého místa se mohli radovat chlapci v kategorii 
6.-7. tř. ve složení Sýkora Ondřej, Hřiba Jonáš, Trávníček 
Lukáš, Fiala Jan.
V ostatních kategoriích jsme získali shodně 3. místo:
Kategorie 1.-5. tř. chlapci ve složení Červenka Filip, Tráv-
níček Dominik, Šťavík Vojtěch, Prčík Jakub
Kategorie 6.-7. tř. dívky ve složení Kalábková Karolína, 
Janošková Natálie, Tóthová Agáta, Rybecká Jana
Kategorie 8.-9. tř. chlapci ve složení Zýka Filip, Sedláček 
Ladislav, Bruce Michal, Mikyska Nikolas
Kategorie 8.-9. tř. dívky ve složení Špérová Tereza, Tihla-
říková Simona, Drábková Anna, Dvořáková Ela
Velké poděkování patří všem žákům, kteří svými výkony 
přispěli k tomu, že se naše škola umístila v celkovém 
pořadí škol v okresním kole na výborném prvním místě.

AUTOR: Mgr. Jaroslav Chlebík

OKRESNÍ ZÁVODY V PLAVÁNÍ DRUŽSTEV

VYPRÁVÍ ŽÁCI 4. TŘÍDY

• Je ráno. Sluníčko vychází a já se probouzím ve-
dle vyhaslého ohniště uprostřed studené jeskyně. 
Kožešinu z rosomáka si přitáhnu víc k tělu a ještě 
chvilku ležím v teplém pelíšku. Musím ale vstát. 
Rychle nasbírám suché klacíky a rozdělám oheň. 
Bojím se, že se objeví nějaká nebezpečná šelma. 
Konečně! Oheň hoří a já už se nebojím. Těším se 
na dobrý oběd. Snad se mi podaří něco ulovit.

Jan Šabo

• Můj jeden den v pravěku si přestavuju tak, že bych 
se naučil pracovat s pěstním klínem. Rád bych viděl 
nějaké pravěké zvířátko a ochočil si ho. Vyrobil 
bych zbraň a ulovit mamuta.

Vít Buchta

MŮJ JEDEN DEN V PRAVĚKU

• Nerad jsem opouštěl teplý pelíšek. Až doteď jsem 
každý den s maminkou a ostatními ženami trávil 
sběrem různých plodů, bobulí a kořínků. Dnes po-
prvé nebudu. Je mi deset let a musím se již naučit 
mužské práci. Můj tatínek mě vezme s sebou na lov 
mamuta, který se potuloval kolem jeskyně. Mamut 
jakoby tušil, že se něco chystá. Dlouho míjel naši 
připravenou past. Několikrát se k nám přiblížil 
a potom zase na dlouhou dobu zmizel. Pak se to 
stalo. Velká ráda a strašný řev, mamut se chytil do 
pasti. Zvítězili jsme!

Tadeáš Konečný

Žáci a zaměstnanci

Základní školy T. G. Masaryka Čejkovice

přejí všem veselé Vánoce a šťastný nový rok.
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Vždy, když byla ve 20. století v Československu 
potlačena svoboda, byl obratem zakázán skauting. Ne 
proto, že skautky a skauti umí vázat uzly, poskytnout 
srdeční masáž nebo najdou na noční obloze Severku. 
Skauting byl nacisty a komunisty zakázán proto, že 
jeho podstatou je hodnotová výchova mladých lidí. 
Výchova k pravdě, k pomoci slabším, výchova k ži-
votu s rovnou páteří.

Děkujeme všem, kteří se nezalekli jak nacismu, 
tak ani komunismu a s hlavou vztyčenou bojovali za 
pravdu a i za náš svobodný skauting.

V Čejkovicích se členové našeho oddílu účastnili 
oslav 17. listopadu, kdy slavíme státní svátek Den 
boje za svobodu a demokracii. Starší členové drželi 
čestnou stráž. Jsme rádi, že můžeme svobodně 
SKAUTOVAT nepřerušeně už 30 let! A to se musí 
patřičně oslavit!

SKAUTSKÝ KARNEVAL
Členové skautského oddílu zvou všechny své členy 

i ty, co skautský oddíl nenavštěvují, na každoroční 
skautský karneval.

Ten se uskuteční 23. února 2020 v sále Orlovny. 
Originální masky vítány. Přijď se pobavit, zahrát si 
parádní hry a vylosovat si v tombole zajímavou cenu!

AUTOR: Zbyněk Škrobák

DEN BOJE ZA SVOBODU A DEMOKRACII
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Datum akce: 21. 9. 2019

I letos jako v minulých letech jsme se vydali na 
vlakovou cestovatelskou výpravu. A že to byla vý-
prava! Postupně se nám daří natahovat kilometry 
a letos jsme dosáhli hranice téměř 800 km, což za 
jeden den není vůbec špatné. Vzhledem k tomu, 

Datum akce: 29. 9. 2019

Druhá letošní výprava proběhla v režii vrbeckých 
skautů v neděli 29.9. V 9:00 jsme se sešli na kraji Vr-
bice a vyrazili směr Čejkovice. Cestou jsme si zahráli 
hry Klíště a Kolemjdoucí. Klíště – kolíčky si děti během 
cesty tajně předávají. Náhodně se zastavuje a zjišťuje, 
kdo má zrovna klíště, ten poté plní zadaný úkol, např. 
zazpívat písničku. 

Při hře Kolemjdoucí si vybraní hráči musí zapa-
matovat, co měl kolemjdoucí za oblečení, popsat ho, 
vymyslet mu jméno, tipnout si odkud a kam jde. Tyto 
hry nám zabraly více času, než jsme očekávali, a tak 
jsme se na kraj Čejkovic dostali až po desáté hodině. 
Tam jsme se sešli s čejkovickými skauty a vydali se do 
Kobylí na discgolf.

AUTOR: Zbyněk Škrobák

AUTOR: Za celou výpravu Miloš Kos, Vrbice

KŘÍŽEM KRÁŽEM 2019

DISCGOLF KOBYLÍ

Kolem jedné jsme dorazili na discgolfové hřiště na kra-
ji Kobylí, kde jsme rozdělali oheň a opekli si špekáčky.

Samotný discgolf nám trochu kazil vítr, ale zvládli 
jsme to a prošli snad všechny „jamky“. Poté jsme se po-
dívali mezi vinohrady na rozhlednu a vyrazili na Vrbici. 
Na Stráži jsme se rozloučili s Čejkovjáky a spokojeně se 
rozešli domů.

že jsme cestovali z Břeclavi přes Prahu do Ostravy, 
kde jsme stihli navštívit i Radniční věž v Ostravě, 
prohlédnout si historické centrum Ostravy a taky 
si i něco koupit.

Ráno jsme vyjížděli už po sedmé hodině z Břec-
lavi. Takže budíček byl opravdu brzy. Z Břeclavi 
jsme se tzv. spodní cestou vydali do Prahy a tam 
přesedli na vlak do Ostravy. Tam jsme letos chtěli 
zavítat do centra a prohlédnout si to tam. Před 
radnicí se nám velice líbila originální květinová 
výzdoba. No a z radniční věže to byl výhled, 
panečku.

Před zpáteční cestou jsme si nezapomněli na-
koupit zásoby jídla do vlaku a vydali jsme se na 
cestu domů.

Letos jsme měli štěstí na spoje, a tak se nám 
podařilo i celkem pohodlně sednout si hezky 
u sebe. Všech dvacet cestovatelů si cestu krátilo 
různými hrami a za neustálého vtipkování Mariána 
a Zbyňka se i hodně nasmálo.
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AUTOR: Eliška Osičková a Honza Berta

AUTOR: Ivka

VÝPRAVA NÍŽKOVICE

DUŠIČKOVÝ ZÁVOD

Datum akce: 4. 10. - 6. 10. 2019

Dne 4. října 2019 jsme se vydali na faru do Nížkovic. 
Na faře jsme byli poprvé. Bylo to tam moc hezké a sešli 
se tam super lidé. Dojeli jsme k večeru, a tak jsme se 
jen ubytovali a seznámili s farou. Druhý den jsme vstali, 
vyběhli ven na rozcvičku a poté byla snídaně a hráli jsme 
různé hry. Po programu byl oběd, který jsme pomáhali 
připravit. Jak jsme oběd dovařili, šli jsme jíst a vedoucí, co 
neměli ešus, si to pořádně odpykali velkou porcí guláše. 

Po obědě jsme si umyli ešusy a měli polední klid. Od-
poledne jsme se rozdělili do skupin a hráli jsme hru, při 
které jsme vyměňovali věci po Nížkovicích. Obě skupiny 
dostaly na začátek tři sirky a šlo se do vesnice. Lidé se 

Datum akce: 1. 11. - 2. 11. 2019

Už třicátým rokem se konal Bigglesův memoriál, 
neboli Dušičkový závod v Ratíškovicích na počest 
všem zemřelým skautům. Ani my, skauti z Čejkovic, 
jsme tam samozřejmě nemohli chybět. Dojeli jsme na 
klubovnu v Ratíškovicích už o den dříve, abychom si 
prodloužili dobrodružství a díky různým hrám jsme 
prozkoumali okolní les. Ráno hned po snídani pak 
mohl začít samotný závod. 

nám všelijak snažili pomoci a my s nimi vyměňovali vše 
možné. Dostali jsme dokonce i buchtu a nějaké ovoce. 
Po hře jsme měli večeři a před spaním jsme měli kino – 
promítali jsme si video z tábora. Následovala noční hra, 
při které jsme hledali vedoucí ve všech koutech fary. 

Poslední den výpravy jsme si udělali srandu ze dvou 
vedoucích, protože nechtěli vstávat na snídani. Sranda 
spočívala v tom, že jsme se nasnídali a nechali jsme jim 
jen patku od tvarohové buchty. Po snídani jsme šli do 
kostela a po kostele byl oběd. 

Výpravu jsme si moc užili a na faře byla i pec, na které 
jsme rádi seděli a bylo moc srandy. Moc děkujeme ve-
doucím za super výpravu.

Rozdělili jsme se na skupinky – hlídky, které byly 
postupně vysílány do lesa po označené cestě. 

Naši skauti se poprali s nejrůznějšími stanoviště-
mi, jako byly například rozdělávání ohně, střílení ze 
vzduchovky, znalost skautského zákona a ideji nebo 
lezení po lanech. Nic, co by naši skauti nezvládli. Po 
osmnácti stanovištích plných snažení a přemýšlení 
postupně doběhli do cíle. Naše družinky starších ho-
lek a starších kluků si odvezly dvě třetí místa a nové 
zkušenosti na další ročník.
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Říká se, že vývoj nezastavíš. 
A ani my nechceme stát na místě. 
Delší dobou jsme se zabývali tím, 
že bychom vytvořili nový znak 
našeho oddílu. Chtěli jsme jed-
nodušší, elegantnější a celkově 
hezčí znak. To se nám jistě povedlo 
a nový znak se všem členům velice 
líbí.

Velice děkujeme naší obci Čej-
kovice, která nám umožnila spojit 
znak Čejkovic s tím naším skaut-
ským. A co jiného by na našem 
znaku mělo být, než znak Čejkovic 
– obce, ve které náš oddíl vznikl.

Skautský oddíl přeje všem svým 
členům, rodičům, přátelům a příz-
nivcům pohodové vánoční svátky, 
poklidný čas s rodinou u vánoční-
ho stromečku a příjemný vstup do 
nového roku. Děkujeme Vám za 
pomoc v tomto roce, za podporu, 
kterou nám dáváte, a těšíme se na 
další společné zážitky.

Od léta a našeho tábora už uplynulo pár měsíců 
a tak, abychom si připomněli skvělé zážitky, jsme 
se 24.11. sešli v Čejkovicích na Orlovně, kde bylo 
přichystané promítání filmu z tábora. Už dlouho jsme 
neviděli tak plný kinosál, kde se usadili táborníci 
a jejich rodiče, kteří se přišli podívat, jak se jejich děti 
v létě měli. Čas, který se strávil nad tvořením filmu, 
se vyplatil - všichni se se na chvíli vrátili do Nové Vsi 
na tábor a užili si jeho atmosféru i v Čejkovicích. Po 
filmu byl nachystaný raut (čemuž vděčíme a chceme 
poděkovat všem, kteří přispěli jídlem), vernisáž tá-
borových fotek, které jsme ve filmu neviděli, a naše 
skautská fotostěna. Těšíme se, že se tábor v příštím 
roce vydaří aspoň tak jako tento!  

ZMĚNA ZNAKU SKAUTSKÉHO ODDÍLU

PROMÍTÁNÍ TÁBOROVÉHO FILMU
AUTOR: Ivka
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V dnešní době chceme mít všechno pěkně uprave-
né nebo z toho mít co největší úrodu. Odstraňujeme 
z okolí staré stromy, rozoráváme meze, rušíme 
remízky, a pokud se něčeho nemůžeme zbavit, 
použijeme postřik. Tím zanikají i přirozená bydliště 
volně žijících zvířat. Když vyjdeme za dědinu, stěží 
uvidíme tři srny, dva zajíce, nějakého toho bažanta, 
pár vrabců a čtyři sýkorky. Zvířata z našich polí mizí, 
i když tomu mnohdy sami nechceme věřit.

Před pár lety se na klubovně zrodil nápad, že 
bychom s tím měli začít něco dělat, že bychom měli 
zkusit “spasit svět”. A tak jsme začali aspoň věšet 
budky pro ptáky v obci a okolí. V současnosti už je 
vyvěšeno 38 budek pro sýkorky, rehky a lejsky. Také 
jsme postavili a staráme se o šest budek pro dudka 
chocholatého. Vyvěšením budky ale práce nekončí. 
Každoročně je chodíme čistit, aby se odstranila všech-
na hnízda s roztoči a případnými nemocemi. Vše 
poctivě zaznamenáváme, a tak můžeme říct, že naše 

BUDKOVÁNÍ V ČEJKOVICÍCH
AUTOR: Pavel “Mucha” Novotný

úsilí se vyplácí. Máme 90% úspěšnost v zahnízdění 
ptáků v našich budkách. To je krásné číslo, které nás 
utvrzuje v tom, že to, co děláme, má smysl a že budky 
v Čejkovicích najdou své obyvatele.

Ptactvo je velmi důležité, živí se různými červy 
a brouky, které nechceme třeba v našich vinicích.

Hnutí Brontosaurus, to nejsou jen oddílovky, tábory či 
hry s dětmi. V naší organizaci je velice časté i slovo smy-
sluplná dobrovolnická práce. Co si pod tím představit? 
Například severně od Zlína leží hrad Lukov. Tento hrad 
už několik desítek let opravují a staví brontosauři. Nebo 
v okolí Žítkové v Bílých Karpatech zase jiná skupina 
brontosaurů jezdí kosit louky. Kosí každé léto, pěkně 
postaru, kosou.

My, čejkovičtí brontosauři, zase stavíme budky, ale 
jezdíme se starat také o přírodní památku Výchoz, 
která se nachází kousek od Čejče. Jedná se o lokalitu, 
která vznikla těžbou písku a lignitu ve svahu bývalého 
Čejčského jezera. Jezdíme sem několikrát do roka. 
Posekáme trávu, kterou shrabeme na hromady a tím 
vytvoříme útočiště pro různé drobné živočichy. Také 
čistíme lokalitu od náletových akátů a upravujeme 
uhelný profil a půdní profil, aby návštěvníci lépe viděli 
jednotlivé vrstvy sedimentů. Před několika lety jsme vy-

PŘÍRODNÍ PAMÁTKA VÝCHOZ
AUTOR: Pavel Gal

sadili dvě třešně, které se ujaly a pomalu rostou ke kráse 
(rostou opravdu pomalu, protože je zde velké sucho). 
Dále chceme ke stávajícím akátům vytvořit dubový pod-
rost. Akáty v tomto případě slouží jako přistínění, čímž 
zlepšují vlhkostní poměry na výsušném svahu pro dub. 
To by v budoucnu mohlo vést k opětovnému navrácení 
dubu na tuto lokalitu. Už letos se nám objevily dva malé 
doubky, které vyrostly po loňské výsadbě žaludů.
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I v letošním roce to na klubovně žije. Pravidelně, 
každý pátek, probíhá na klubovně oddílová činnost 
Lišek. Věková kategorie se od loňského roku ne-
změnila, scházíme se s dětmi od 1. do 5. třídy. Již 
na první schůzce nás zaskočil dopis od neznámého 
odesílatele. Vyzval nás v něm k cestě kolem světa 
formou soutěže. Po zvážení všech pro a proti jsme 
se rozhodli, že výzvu přijmeme. Jenže se vyskytlo 
hned několik problémů… Čím pojedeme? Co všechno 
si s sebou máme vzít? Zvládneme to? Naštěstí se nám 
vše podařilo vyřešit a hned další pátek jsme se vrhli na 
opravy našeho trabantu, abychom ho připravili na tu 
dlouhou cestu. Teď už je v provozu a jsme připraveni 
tento závod vyhrát, užít si spoustu zábavy a v nepo-
slední řadě se dozvědět něco o cizí fauně a flóře či 
zvycích za hranicemi naší republiky. Jestli se chcete 
podívat, jak se nám daří, scházíme se každý pátek 
od 16:00 do 18:00 na klubovně Hnutí Brontosaurus.

ODDÍL LIŠEK
AUTOR: Lucie Korábová

Vítejte u čtvrtého okénka Mladých pro Čejkovice 
v tomto roce. Rádi bychom vás informovali o udá-
lostech ze zasedání zastupitelstva obce Čejkovice, 
ale i mimo něj.

OKÉNKO MLADÝCH PRO ČEJKOVICE
AUTOR: Pavel Gal

Jedním z hlavních bodů posledního (zářijového) 
zasedání byla diskuze ohledně hasičské zbrojnice. 
Po několika neúspěšných žádostech se obci Čej-
kovice podařilo získat dotaci na novou zbrojnici. 
Debata se vedla hlavně o tom, na kterém místě 
zbrojnici postavit. Navržena byla různá místa, ale 
ne všechna z nich jsou ve vlastnictví obce. Nakonec 
se zastupitelstvo usneslo na vypracování projektové 
dokumentace k hasičské zbrojnici v areálu obec-
ního dvora. Další bod, který byl na zastupitelstvu 
probírán, se týkal situace okolo dopravní obsluž-
nosti lokality Příhon. Na zastupitelstvu ještě nebyla 
studie obslužnosti vypracovaná, ale v polovině října 
proběhlo její veřejné projednávání. Závěry diskuzí 
by se daly shrnout přibližně těmito slovy: Varianta 
ulicí Pod Zámkem je nejlevnější a je vedena po po-
zemcích obce, tudíž zde nejsou další náklady spo-
jené s nákupem pozemků. Perspektivnější volbou je 
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ale, z hlediska možného budoucího rozvoje lokality 
Příhon, výstavba nové cesty s napojením na silnici 
na Mutěnice, kde ale bude nutné odkoupit pozemky 
od stávajících majitelů. Na zastupitelstvu také padla 
otázka, jestli by bylo možné vybudovat na příjezdo-
vých cestách do Čejkovic zpomalovací prahy. Tento 
podnět byl diskutován s příslušnými orgány, které 
bohužel nevydaly souhlasné stanovisko.

Ani kulturní komise nezahálela a připravila si pro 
občany několik akcí. Jednou z nich byl například 
Den architektury. V rámci něj proběhla přednáška 
s panem architektem s názvem Architektura na 
malých obcích. Debatovalo se o práci s veřejným 
prostorem a veřejných stavbách na malých obcích. 
V sobotu poté proběhlo putování do běžně nepří-

stupných vinných sklepů a na závěr se dostalo i na 
ochutnávku vín od místních vinařů. Také jsme 
společně oslavili výročí Sametové revoluce. O této 
akci se dočtete více v jiném článku ve Zpravodaji.

Závěrem bych chtěl opět připomenout, že pokud 
máte nějaké nejasnosti nebo vás zajímají další 
informace, neváhejte se podívat na FB Mladí pro 
Čejkovice. A neváhejte přijít na další zasedání za-
stupitelstva obce, které by mělo proběhnout 16.12. 
v 18.00. Jedním z bodů zasedání bude rozpočet 
a schvalování dotací. Pokud byste nestíhali na zase-
dání dorazit, můžete si zapnout alespoň livestream 
na naší FB stránce.

V sobotu 4.května 2019 uspořádal nohejbalový 
klub Litrpool Čejkovice po roční odmlce další roč-
ník turnaje v nohejbalu trojic na hřišti s umělým 
povrchem nad ZŠ. I za dost proměnlivého počasí si 
cestu do Čejkovic našlo rekordních 13 tříčlenných 
týmů z blízkého okolí.

Několik minut po desáté se šlo na věc, neboť vše 
potřebné včetně tabulky s rozpisem, otevření stán-
ku s občerstvením a postavení stanů pro posezení 
bylo připraveno. Vše fungovalo, jak mělo, a tak 
není divu, že výsledky zápasů utěšeně zaplňovaly 
volná políčka v tabulce. K dispozici byla dvě hřiš-
tě, na kterých se hrálo de facto nepřetržitě, pouze 
asi s desetiminutovou pauzou, aby se nechalo 
na vinohrady trochu napršet, čehož využila část 
hráčů k rychlému občerstvení a doplnění tekutin. 
Turnaj přilákal i pár diváků, z nichž někteří sle-
dovali dění na hřišti, pár kolařů se pak věnovalo 
ochutnávce vín místních vinařů, jiní si dali guláš, 
po kterém se jen zaprášilo.

Po bojích ve skupinách přišlo na řadu play off, 
do kterého se probojovaly i dva pořádající týmy. 
Mančafty na bedně byly odměněny poháry a dár-
kovými koši, všichni zúčastnění si pak odvezli 
po lahvince od čejkovických vinařů, kterým bych 
chtěl touto cestou za sponzoring poděkovat.

Vítězem se stali Draci z Velkých Pavlovic, druzí 
skončili kluci z Baklažánu Hodonín a třetí pak 

NOHEJBALOVÝ TURNAJ
AUTOR: Za Litrpool Pavel Hrabec

pro někoho překvapivě domácí borci z mužstva 
Mezi Sklepy (R.Pavka, Z.Drábek, P.Hrabec). Až za 
nimi na dalších místech Terezín, Těšany, Bzenec, 
Lužice, domácí Litrpool, v poli poražených zůstaly 
rezervy Terezína,  domácího Litrpoolu, Vranovi-
ce a  Hovorany, na chvostu bez bodového zisku 
skončili po statečném výkonu nejstarší účastníci 
ze Bzence.

 
Turnaj se podle ohlasů účastníků vydařil, valná 

většina aktérů odjížděla s pocitem spokojenosti 
nejen s vybojovanými sedmičkami místních vina-
řů, ale hlavně s precizní organizací turnaje našim 
litrpooláckým prezidentem, p. J. Hlaváčem, za což 
mu patří ze strany členů klubu velké díky. 
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Letošní atletický rok byl již 58. 
rokem atletiky v Čejkovicích. Nej-
větších úspěchů jako v loňském 
roce i letos dosáhli naši vrhači. 
Matěj Martinec se stal mistrem 
ČR v hodu kladivem žáků. V Ko-
líně zvítězil výkonem 56,31 m. 
Reprezentoval ČR v mezistátním 
víceutkání do 16 let, kterého se 
zúčastnily státy ČR, Maďarsko, 
Slovensko, Slovinsko a Chorvat-
sko, které se konalo ve Slovinsku. 
V tomto utkání obsadil páté místo 
výkonem 53,09 m. Svým výkonem 
dopomohl družstvu ČR k celkové-
mu vítězství. 

V Olomouci na mistrovství 
ČR dorostu a juniorů jsme měli 
v hodu kladivem dvě zastoupení 
v kategorii dorostenců. Jakub 
Kratochvíl obsadil čtvrté místo 
výkonem 53,04 m. Příjemně pře-
kvapil Filip Škrobák, který se ve 
své premiéře na mistrovství ČR 
probojoval do finále, ve kterém 
obsadil  sedmé místo výkonem 
41,27 m. Oba dva postoupili v le-
tošním roce z žákovské kategorie 
do kategorie dorostu. Háží těžším 
kladivem a soutěží i s borci o rok 
staršími a v tomto věku je to jistě 
hendikep hlavně ve vrhačských 
disciplínách.

Na Mistrovství Moravy doros-
tenců ve Vyškově obsadil Jakub 
Kratochvíl druhé místo výkonem 
52,21 m. Filip Škrobák získal 
bronzovou medaili výkonem 
38,58 m. Kryštof Opluštil byl 
čtvrtý hodem 37,67 m. Kryštofovi 
se letošní sezona moc nevydařila 
pro zdravotní problémy.

Mistrovství Moravy žactva se 
konalo ve Znojmě, kde získal 
stříbrnou medaili Matěj Martinec 
pěkným výkonem 56,95 m. 

ATLETIKA
AUTOR: Petr Damborský

V Břeclavi na Mistrovství Mo-
ravy žactva zvítězil v hodu kla-
divem Matěj Martinec výkonem  
46,21 m. Stříbrnou medaili získal 
ve skoku o tyči Ladislav Sedláček 
výkonem 250 cm. Ve stejné dis-
ciplíně žákyň získala stříbrnou 
medaili Karolína Zavadilová, 
která skočila 190 cm. Bronzovou 
medaili za výkon 180 cm získala 
Tereza Špérová. Karolína

Zavadilová ještě získala stří-
brnou medaili v hodu oštěpem 
mladších žákyň výkonem 27,34 m.

Jakub Kratochvíl a Matěj Mar-
tinec jsou zařazeni do výběru ČR 
pro Mistrovství Evropy do 17 let, 
které se bude konat v roce 2020. 
Věřím, že po kvalitní zimní přípra-
vě některý z našich vrhačů splní 
limit pro některou evropskou 
nebo světovou soutěž.

Hoši mají chuť trénovat a dělají 
pro to maximum, bohužel všich-
ni jsou na středních školách, 
trénovat mohou až v pozdních 

večerních hodinách a na stadioně 
není vidět, protože není osvětlený. 
A tak místo házení hledají na plo-
še kladiva. Snad se někdy podaří 
tento problém vyřešit. 

Děkuji obci za finanční podpo-
ru, kterou nám každoročně posky-
tuje, a do nového roku přeji všem 
hodně pohody a zdraví, atletům 
pěkné osobní rekordy a nějaký 
splněný limit.
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Obec Čejkovice disponuje aktuálně velmi atraktivní-
mi sportovními areály, které jsou optimálně koncentro-
vány v jedné lokalitě. Nachází se zde moderní atletický 
areál, fotbalové hřiště, víceúčelové hřiště, tenisové 
kurty, kuželna a dvě tělocvičny v přilehlé základní 
škole. Tohoto potenciálu si povšimlo vedení fotba-
lového klubu FC Svratka Brno, které zde v polovině 
srpna 2019 uspořádalo již druhé fotbalové soustředění 
ročníku 2010. FC Svratka Brno počtem registrovaných 
hráčů mládeže (více než 300 hráčů) patří na druhé 
místo mezi fotbalovými kluby v Brně. FC Svratka Brno 
ročník 2010 se pravidelně účastní celorepublikových 
soutěží a zahraničních turnajů s účastí prvoligových 
týmů. Odměnou pro hráče byla letos na soustředění 
dvě přátelská utkání, kdy do Čejkovic zavítaly týmy 1. 
FC Slovácko a FK Hodonín. Kromě 26 kmenových hrá-
čů FC Svratka Brno se soustředění již druhým rokem 
účastnili dva talentovaní hráči ročníku 2010 z Čejkovic, 
Jáchym Berka a Ondřej Konečný (aktuálně hráči týmu 
FK Hodonín), se kterými se pravidelně brněnští hráči 
potkávají na turnajích. Počasí letos přálo, takže se 
sportovní soustředění odehrávalo převážně na fotbalo-
vém hřišti a v atletickém areálu. Věříme, že potenciálu 

FC SVRATKA BRNO V ČEJKOVICÍCH
AUTOR: Marek Havlíček, FC Svratka Brno

sportovního zázemí v Čejkovicích v budoucnu bude 
využívat i více sportovních klubů. Jako rodáka z obce 
mě těší pozitivní ohlasy hráčů a rodičů jak ke spor-
tovnímu zázemí, tak i k úrovni ubytování, stravování, 
architektury obce, možnosti využití volného času, 
včetně tradiční návštěvy stavění máje. Realizační tým 
klubu FC Svratka Brno chce touto cestou poděkovat za 
podporu a spolupráci vedení obce Čejkovice, vedení 
a trenérům mládeže fotbalového klubu FC Čejkovice, 
trenérům atletického klubu AC Čejkovice, vedení ZŠ 
TGM v Čejkovicích, vedení a personálu hotelu a re-
staurace Albor a paní Aničce Rajchmanové za výborné 
hodové koláčky.

Tuto větu čteme v tisku a slyšíme ve sdělovacích 
prostředcích minimálně jednou denně. V tomto 
čísle Zpravodaje naposled připomenu dobu naštěstí 
minulou pár vtipy z útlé knížky „Jak jsme se smáli, 
abychom se nebáli“. Vtípky najdete na různých stra-
nách Zpravodaje. Někdy se u nich zasmějete, jindy 
až zatrne při vzpomínce na různé momenty, které 
jsou až po letech k smíchu. Pravdou je, že situace 
byly  různé, směšné, trapné i potupné. Dnes nepo-
chopitelným způsobem byly podmiňovány možnosti 
studia či pracovního zařazení. Cenzurovány byly 
knihy, omezována byla divadelní představení, kon-
trolována vystoupení hudebníků i texty písní.

Buďme rádi, že si můžeme při pohárku dobrého 
čejkovického vína zpívat o tom, jak jde šohaj z Hra-

dišťa z požehnání a může se pořádně vyspat a nemusí 
jít za svítání. 

Na Nový rok si dejme z plna hrdla „… mnoga leta 
zdrávi byli..“ a přidat můžeme zcela svobodně i dru-
hou sloku s přáním „… aby nás Pán Bůh miloval …“. 
Budeme to celý rok 2020 potřebovat.

Hodně zdraví, radosti, pohody, elánu a optimismu 
po celý nový rok!

30 LET SVOBODY
AUTOR: Marie Ritterová

Krásné Vánoce, v novém roce 2020 hod-
ně zdraví, štěstí, pohody, radosti a vese-
losti a na shledanou v Obecní knihovně.
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V neděli 24. 11. od 17 hodin se v Masarykově 
domku uskutečnila mimořádná beseda na téma 
‚,Česká média po převzetí Babišem‘‘. A protože 
vzácné místo má rádo vzácné hosty, naše pozvání 
přijali Pavel Šafr a Johana Hovorková z deníku 
Forum 24. Nosným tématem společného poví-
dání byla především privatizace velkých médií 
současným českým premiérem a důsledky jeho 
počínání. Byť se jedná o téma ve společnosti stále 
ještě ne příliš rozšířené, zájem ze strany návštěv-
níků a následně rozsáhlá diskuze ukázaly, že mezi 
lidmi tento fenomén silně rezonuje a mají zájem 
se o něm dozvídat nejen více, ale hlavně pravdivě.

Dlouholeté šéfredaktorské zkušenosti Pavla Šafra 
z MF DNES, Lidových novin, Reflexu a dalších 
velkých tuzemských médií, stejně jako detailní 
práce Johany Hovorkové při analýze jednotlivých 
novinových článků, daly přítomným občanům 
nahlédnout pod pokličku manipulace s českým 
veřejným míněním pomocí tištěných i netištěných 
periodik, sdělování neúplných nebo polopravdi-
vých zpráv, vynechávání témat, která by mohla 
premiéra a zároveň majitele vydavatelství Mafra 
v očích veřejnosti poškodit, či metodám, jež pou-
žívá pro zdiskreditování a odstranění konkurence. 

NA NÁVŠTĚVĚ U MASARYKŮ
ANEB NEBÁLI JSTE SE DEBATOVAT 
O KONTROVERZNÍCH TÉMATECH
AUTOR: Václav Otáhal, Kulturní komise

Ukázalo se, že způsob, jakým se někdo prezentuje 
v médiích a v předvolebním boji, může být často 
diametrálně odlišný od jeho skutečného chování. 

Cílem této besedy však nebylo poškodit současné-
ho českého premiéra, nýbrž poukázat na to, co se 
stane, když si čelní představitel státu, nacházející 
se ve výrazném střetu svých obchodně-politických 
zájmů, kupuje vlivná média a zneužívá je ve svůj 
prospěch. Nešlo jen o jednoho konkrétního člověka, 
nýbrž o princip a o to, co se může stát, když taková 
situace nastane. Zmiňuji to zejména proto, že při 
občasném diskutování s občany často slýchám rezig-
novaná souvětí typu: ,, Dyž tam nebude tento, bude 
tam jinej. Šak to nekupuj. Šak sú šecí stejní a krást 
budú take stejně. Šak co tento rozkradl po revoluci… 
a včil řešijú jinýho? Né, déj ně s týmto pokoj… Ón 
jim to ténto aspoň ukáže, protože je v tej televizi 
takovej silnej, dyž mluví. My mu to radši ve volbách 
hodíme, ať tam s nima enom hezky udělá pořádek. 
Já z mojú pořádky dělat nechcem, máme tú jakúsi 
jistotu, ať to za nás udělá jinej, šak na co jich platíme 
z našich daní. Ať se snažijú oni, my máme svojej 
práce dosť… ‘‘. Ano, s první větou vlastně souhlasím. 
Jeden odejde, druhý přijde. To je normální koloběh 
života. Situace takového formátu však u nás ještě 
nebyla a i s ohledem na současný trend nakupování 
médií miliardáři za účelem manipulování jejich obsa-
hu by se už ani neměla nikdy opakovat. Je to prostě 
špatně. Bohužel, některým lidem to připadá být 
v pořádku. Média však v těchto případech neslouží 
jako investice ke zhodnocení prostředků, nýbrž jsou 
nástrojem budování moci a nekalých praktik. Pokud 
však společnosti nevadí, že jejich političtí zaměst-
nanci neustále fungují v jakémsi korupčním režimu, 
zatímco veřejně prohlašují, že se proti korupci snaží 
bojovat, je něco ve velkém nepořádku. Všichni to tak 
trochu víme, ale málokdo aktivně jedná. Brbláním 
pod vousy nebo nadáváním u piva se to však nevy-
řeší. A mnohdy na to nestačí ani volby. Musíme se 
neustále vzdělávat, kultivovaně diskutovat a jednat. 
Je to nekonečný proces, ale stojí za to.
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Čtvrt milionu lidí to za to stálo i podruhé na 
pražské Letné u příležitosti 30. výročí Sametové 
revoluce. Byli jsme tam a nebylo to zbytečné. Na-
opak – naše společnost si začíná uvědomovat, že 
máme problém a musíme jej řešit. Slováci si to již 
uvědomili a jsou činní. Inspirujme se. 

Při přípravách této besedy se mě lidé občas ptali, 
zda se jedná o politickou agitku pro nebo proti 
premiérovi, jinými slovy, zda to organizuje jiná 
politická strana. Ne, nešlo o agitku, ani placenou, 
ani jinou a pro jistotu jsem toto sdělení umístil i na 
plakáty, z něhož pak pro změnu jiní vyčetli, že pan 
premiér přijede osobně a bude zde propagovat svá 
média… Úsměvné. Holt, každý čteme jinak. Někdo 
jenom titulek, někdo i obsah. Přál bych si, aby 
čím dál větší pravdou bylo spíše to druhé. A také 
abychom měli svobodná, ne zmanipulovaná média.

Historicky první besedu tohoto formátu v Ma-
sarykově domku považuji celkově za zdařilou  

a úspěšnou. Účast sice nebyla závratná, ale 
byla vyšší, než jsem očekával. Je také třeba 
podotknout, že více než třetinu návštěvníků tvo-
řili ,,nečejkovjáci‘‘. Někteří z místních se omlou-
vali předem, některým to ,,nakonec nevyšlo‘‘. Je 
to určitě škoda, ale nikomu za neúčast hubovat 
nebudu a věřím, že o to vyšší počet zúčastněných 
přijde na další besedu, již bychom rádi zaměřili 
podobným, avšak trochu obecnějším směrem, 
konkrétně na téma šíření fake news, tedy poplaš-
ných a nepravdivých zpráv.

Závěrečné poděkování patří oběma přednášejí-
cím hostům, paní Ludmile Pazderkové za vstřícný 
přístup a asistenci ve všem, co souviselo s Ma-
sarykovým domkem, obci Čejkovice za pomoc 
s propagací a poskytnutí židlí a speciálně pak 
všem, kdo se zúčastnili a učinili tento zajímavý 
večer příjemným. 

Větší zájem o prostředí, ve kterém žijeme, je 
nutnou podmínkou na cestě k jeho vyšší kvalitě 
a příjemnosti, říká teoretik architektury Adam Ge-
brian. Na Čejkovicích nám záleží velice a v rámci 
prohlubování vztahu a rozvíjení péče vůči naší 
obci jsme letos oslavili světový den architektury. 
Spolu s desítkami dalších měst a obcí z Česka 
i Slovenska jsme se o prvním říjnovém víkendu 
zapojili do akcí, které koordinuje a zaštiťuje 
organizace KRUH, která už několik let iniciuje 
místní, aby ve svých obcích a městech realizovali 
přednášky a projekce o architektuře, a především 
komentované prohlídky. 

Sobotní program jsme situovali do kinosálu, kde 
architekt David Mikulášek, místopředseda České 
komory architektů, proslovil přednášku s tématem 
Současná architektura na venkově. Cílem přednáš-
ky bylo poukázat na to, jak lze pracovat s veřejným 
prostorem na příkladech vybraných zdařilých rea-
lizací veřejných staveb v obcích rozlohou srovna-
telných s Čejkovicemi. Přednáška vyústila v živou 
diskusi, kromě čejkovských zastupitelů se totiž 
přednášky zúčastnili také přespolní zastupitelé, 
kteří měli cenné zkušenosti s realizací veřejných 

DEN ARCHITEKTURY V ČEJKOVICÍCH
AUTOR: Valerie Zámečníková a Jakub Konečný

architektonických soutěží. Snad se v Čejkovicích 
veřejné architektonické soutěže také dočkáme. 

Následující den proběhla komentovaná procházka 
po běžně nepřístupných vinných sklepech. Návštěvu 
umožnil  také nový majitel Otáhalova sklepa a před-
stavil chystané úpravy dané kulturní památky – snaží 
se směřovat rekonstrukci k dosažení původní podo-
by sklepa. Odtud jsme prošli přes starou zástavbu 
na Zlatém kopečku na ulici K Marku, po cestě jsme 
přemýšleli nad dalším stavebním rozvojem nebo 
lépe zachováním stávajícího charakteru domkařské 
čtvrti. Vycházku jsme zakončili prohlídkou sklepu 
u Novotných, který mají nyní ve správě Navrátilovi, 
kteří návštěvníkům nabídli velice pěkný Veltlín a živé 
ovocné Zweigeltrebe.  

Za podporu děkujeme obci Čejkovice, kulturní 
komisi, a zejména majitelům navštívených sklepů!
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V pátek 15. 11. se v Bowling baru Nevada usku-
tečnilo hudební setkání u příležitosti 30. výročí 
sametové revoluce. Tento mimořádný večer měl 
nejen připomenout kulaté výročí znovunabytí 
svobody, ale také s úctou navázat na odkaz vý-
znamných českých písničkářů uplynulých dekád, 
jakými byli Karel Kryl, Pavel Dobeš, bratři Nedvě-
dové a řada dalších. Nešlo o to hrát jejich hudbu, 
šlo o formu a o atmosféru: akustická kytara, hlas 
a publikum. Vystupující si to vzali k srdci a náš 
společný záměr se podařil na výbornou: bar byl 
plný. Ba co víc – byl plný lidí různých generací, 
což není pravidlem. Jestli tedy někdo nebo něco 
umí propojovat nejen národy, ale i generace, je 
to právě hudba.

Večer zahájil zkušený čejčský písničkář a záro-
veň pořadatel tradičního folkového mini festivalu 
Čejčský demižón Petr ‚,Brabar‘‘ Bravenec. Jeho 
silné osobní výpovědi a naproti tomu chytlavé 

a vtipné verše bavily publikum a nastolily správ-
nou atmosféru pro celý následující večer. 

Řada posluchačů poté velmi očekávala první zá-

SAMETOVÝ AKUSTICKÝ VEČER V NEVADĚ
AUTOR: Václav Otáhal, Kulturní komise

stupkyni ženského pohlaví a zároveň jedinou domácí 
vyslankyni Hanku Špittovou. Ta se svého teprve 
druhého živého vystoupení v životě nejprve obávala, 
avšak pilnou přípravou a snad i přítomností početné 
skupiny přátel se jí počáteční ostych podařilo pře-
konat a za skvělý výkon sklidila zasloužené ovace. 

Jako třetí v pořadí vystoupil další čejčský písničkář 
Petr Hykš, a to za doprovodu své dcery Martiny, 
s kterou hned na úvod předvedl působivý duet. Jeho 
charakteristický a mezi ženami tolik oblíbený 

,‚chraplák‘‘ pak vyzněl skvěle jak při osobnějších 
skladbách, tak i ve známých písních jiných autorů, 
jimiž potěšil zejména srdce generace pamětníků. 

Mimo účinkující z bližšího okolí nás svou přítom-
ností poctila rovněž písničkářka z Adamova Sára 
Nová. Tato dáma má za sebou kromě nespočtu zku-
šeností s řadou hudebních těles mimo jiné 

i své první studiové album z roku 2018 s názvem ,, 
Jsi to ty‘‘ a její vystoupení v rámci našeho sametového 
večera potvrdilo, že Sára je nejen profesionálka, nýbrž 
i velmi talentovaná autorka. Čistě akustické písně 
střídaly skladby s plným hudebním doprovodem 
a publikum to patřičně ocenilo. Pomyslnou tečku za 
celým večerem pak učinila kyjovská kapela Bulvaar. 
Pánové pro tentokrát vyměnili elektrické kytary za 
akustické a navzdory image opravdových rock‘n‘ro-
llových hvězd ukázali, že folkové pojetí hudby sluší 
i kožené bundě.

Byl to nabitý, ale doslova sametově probíhající ve-
čer. Kdo chtěl poslouchat, poslouchal, kdo chtěl číst, 
měl co číst, protože speciální sametový večer si zaslou-
žil speciální Sametové noviny. Všech patnáct ručně 
vyráběných výtisků se zdarma rozebralo. Nechť svým 
novým majitelům dělají radost co možná nejdéle. Na 
koho nezbylo, nemusí zoufat a může se těšit alespoň 
na záznam. Bude k zhlédnutí na facebookové stránce 
Kulturní komise Čejkovice a v plné verzi na YouTube.

Na závěr: nebylo by akce bez podpory. Děkuji 
tímto paní Ivě Šohajové a celému personálu baru 
Nevada za poskytnutí prostor a vstřícné služby, obci 
Čejkovice za finanční podporu, Staňovi Konečnému 
za víno pro účinkující a speciálně pak všem, kdo 
přišli a podpořili tento skvělý večer. Bylo to o Vás 
a bylo to pro Vás. Atmosféra byla jedinečná a dá-li 
osud, sejdeme se nejpozději za rok znovu a třeba 
zase v sametu.
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AUTOR: Marie Ritterová

• Děkujeme manželům Strmeňovým za dar 
krásného vánočního stromu, který zdobí cen-
trum obce. 

• Posledním úředním dnem na radnici v roce 
2019 bude pátek 20.12.2019 do 12:00 hodin.

 
Provoz sběrného dvora v období vánočních svátků:
• úterý 24.12.2019 zavřeno
• sobota 28.12.2019 otevřeno
• úterý 31.12.2019 zavřeno
• sobota 4.1.2020 otevřeno

• Ve Zpravodaji najdete článek o nohejbalovém tur-
naji, který se uskutečnil v květnu letošního roku. 
Jen pro upřesnění uvádím, že naši nohejbalisté 
nezaspali dobu. Příspěvek zaslali včas, a  proto se za  
jeho včasné nezveřejnění nohejbalistům omlouvám 
a přeji hodně nohejbalových úspěchů v r.2020

• V neděli 16. února 2020 ve 14.30 hod. v kinosále 
Orlovny v Čejkovicích se koná beseda o misiích, 
přednáší Kateřina Janečková ze Sudoměřic. 

• Postní duchovní obnova s P. Markem Orko Váchou 
se uskuteční v pátek večer 13. března a v sobotu 
14. března 2020 ve farním kostele sv. Kunhuty 
v Čejkovicích.

•Novinkou v našem kostele je, na pravé straně 
v presbytáři, nová vyřezáváná plastika sv. Jana Pavla 
II. Realizaci provedl p. Josef Zelinka ze Šitbořic ve 
spolupráci s p. Eduardem Bařinou.

•Další novinkou bude nová vitráž sv. Urbana.  Pokra-
čují práce na jednotlivých částech vitráže,  postava 
světce se maluje na jednotlivá skla. Připravuje se 
motiv květů kolem postavy. Vše bude postupně na-
malováno na sklo, vypáleno a vsazeno do olověného 
rámu. Takto zhotovené barevné části okna budou 
nakonec vsazeny do připraveného rámu v okně.

•Poděkování patří pěti ženám, které se letos zapojily 
do upletení 200 obvazů. Odesláno bylo také 10 kg 
vlny, která v našich domácnostech překážela. Vlnu 

Z ČEJKOVIC NĚKOLIKA VĚTAMI...

sbírá Centrum Elpida, posílá ji pletařkám, které 
z ní upletou originální teplé ponožky a dostanou za 
ně honorář. Ponožky se dále prodávají  a získané 
peníze se použijí na další aktivity v Centru Elpida. 
Více informací získáte v Obecní knihovně a na www.
elpida.cz.

• V Obecní knihovně se sešli  žáci 1. – 4. třídy na 
besedě se spisovatelkou Lucií  Hlavinkovou.  Toto 
setkání  provázela  velmi příjemná  atmosféra . 

Knihy Lucie Hlavinkové i jiných autorů si mohou 
půjčit děti i dospělí letos naposled  ve čtvrtek 19.pro-
since. Pokud už to letos nestihnete, tak na shledanou 
v roce 2020, třeba hned 2.ledna.

• Krásný koncert skupiny Cimballica s hosty Ond-
řejem Báborem a Hanou Pregrtovou si nenechalo, 
první adventní neděli, ujít na 250 diváků.
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Pomalu máme za sebou rok 
2019, rok bohatý na vzácná 
jubilea, jakým  je třeba 30 let 
od sametové revoluce. Rok 
radikálních změn v myšlení lidí 
k přístupu žití na naší planetě. 
Najednou si začínáme všímat, 
čím vším lidé škodí planetě. 
Začínáme vybírat toho, kdo 
nejvíce škodí a je teď otázkou, 
zda jsou to skutečně ti, co 
toho mají nejvíce na svědomí. 
Spolehlivým terčem pro média 
a některé vyhraněné skupiny 
lidí v našem státě, jsou  v tom-
to případě zemědělci.

Důrazně se mluví o růstu ob-
jemu skleníkových plynů, oxidu 
uhličitého a metanu, jejichž ob-
sah v ovzduší má negativní vliv 
na oteplování. U oxidu uhličitého 
nastal obrovský nárůst nástupem 
průmyslové revoluce. V tomto 
případě mají zemědělci  jako 
jedni z mála pozitivní bilanci, 
protože pěstováním rostlin dale-
ko více CO2 spotřebovávají, než 
do ovzduší vypouští. U metanu, 
jehož navýšení se přičítá chovu 
zvířat, je skutečnost v našem státě 
taková, že nejvyšší počty chova-
ných zvířat za existence našeho 
státu byly za první republiky. 
Převyšovaly i stavy  těsně před 
revolucí. Od roku 1989 dochází 
k obrovskému snížení a nyní 
jsme na třetinové úrovni původ-
ních stavů. V často vytýkaném 
intenzivním pěstování plodin je 

ZAMYŠLENÍ NAD LETOŠNÍM ROKEM
AUTOR: Ing. Tomáš Martinec, předseda představenstva Zemědělská a.s. Čejkovice

poukazováno na velkou spotřebu 
chemie. Skutečnost je taková, že 
ve spotřebě umělých hnojiv a che-
mických přípravků  jsme v rámci 
států EU pod jeho průměrem 
a vyšší spotřebu má i sousední 
Rakousko. Víte, že při spotřebě 
herbicidů v ČR, obsahujících 
glyfosát,  který se u nás  na rozdíl 
od ostatních států zakazuje, jsou 
zemědělci  až třetí ve spotřebě. 
Před námi jsou  na prvním místě 
železnice a na druhém firmy pe-
čující o zeleň ve městech. 

V rámci boje za zdravé potra-
viny zapomínáme, že jíme často 
potraviny ze surovin, dovážených 
ze zemí, kde je pořád možné tento 
přípravek používat. Často je teď 
slyšet, že zemědělci dostávají 
zadarmo velké dotace. Naše firma 
je, stejně jako ostatní zemědělské 
firmy, neustále přísně kontrolo-
vaná na dodržování všech velmi 
přísných pravidel, které nám 
hodně zdražují výrobu a za každé 
sebemenší porušení nám hrozí 
vysoká finanční sankce. 

Například veškeré krmivo je 
kontrolováno co do přesného 
složení pouze povolených kom-
ponentů, kdy se nesmí zkrmovat 
komponenty, které obsahují 
geneticky modifikovaný materi-
ál. Je velmi překvapující, že se 
chystá v rámci  obchodu s auty 
mezi EU a Amerikou uvolnění 
i našeho trhu pro maso z americ-
kých zvířat, kde je GMO krmivo 
naprostým standardem. Naše 
každodenní dodávka mléka je 
vždy kontrolována na kvalitu 
a přítomnost inhibičních látek  ( 
léčiv). Klademe si otázku, zda se 
chováme logicky, když na naše 
výrobky klademe obrovskou 

ekonomickou zátěž spojenou 
s dodržováním přísných pravidel. 
Stanovení pravidel je samozřej-
mě v pořádku, ale zároveň nám 
nevadí, že zboží ze zahraničí 
tyto závazné podmínky často 
nesplňuje. Při dodržování těch-
to podmínek nám automaticky 
rostou náklady, ale nedochází 
prakticky k navyšováním výkup-
ních cen takto vyrobeného zboží. 
Jiné je to ovšem v obchodě, kdy je 
u většiny našich produktů prodej-
ní cena v řadě případů násobná 
proti nákupní ceně, viz.brambory 
nebo cibule.

V naší firmě sami sledujeme 
údaje o denních hodnotách srá-
žek a teplot od roku 1976. Když 
jsme sečetli průměrné hodnoty 
ročních teplot v časovém úseku 
deseti let, vychází nám, že v po-
sledním desetiletí se průměrná 
roční teplota  v Čejkovicích zved-
la o 3 stupně Celsia. Od roku 
2012 se pohybuje počet tzv tro-
pických dnů v roce, s teplotami 
nad 30 stupňů Celsia, mírně pod 
počtem padesát. Tak vysoké po-
čty těchto dnů do zmiňovaného 
roku nikdy nebyly. Tato velká 
změna v průběhu počasí za tak 
relativně krátkou dobu má velký 
dopad jak na lidi, tak zvířata  
i všechny pěstované plodiny. 
V posledních letech se stále více 
opakují extrémně suché roky, 
kdy chybí citelně srážky v době 
vegetace rostlin. Množí se četnost 
rychlých přívalových dešťů, kte-
ré nestačí půda přijmout, a tím 
vzniká nebezpečí půdní eroze. 
Na tyto nové podmínky velmi 
intenzivně reagujeme a zavádíme 
úplně jiný způsob obdělávání  
než bylo běžné před pár lety. 
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Ne všude můžeme používat 
klasickou orbu kvůli zamezení 
eroze a ztrátě vody. Ponecháváme 
rostlinné zbytky na povrchu, tak 
jak nám to předepisují  protie-
rozní pravidla. Máme bylinné 
porosty v meziřadí vinic a sadů, 
pěstujeme hlavně ozimé plodiny 
s dlouhou dobou pokrytí půdy. 
Vracíme do půdy organické hno-
jení formou hnoje, který má v ze-
mědělství nezastupitelné místo 
pro přirozený obsah potřebných 
živin a zlepšení drobtovitosti 
půdy, která pak lépe jímá vodu 
ze srážek. Používáme přípravky, 
které jsou daleko ekologičtější 
než dříve, které ale mají i jednu 
podstatnou vlastnost, že jsou 
dražší a méně účinné než ty pů-
vodní. Nakupujeme velmi drahé 
stroje s daleko přesnější možností 
dávkování všech látek. Bohužel 
vlivem změny počasí a nárůstem 
zatravněných a neobdělávaných 
ploch se obrovsky rozšiřují nové 
choroby a škůdci, kteří dříve ško-
dili zanedbatelně, ale v současné 
době způsobují obrovské škody. 
Příroda nerozděluje hmyz, živo-
čichy nebo rostliny na škodlivé 
nebo prospěšné, tak jak to děláme 
my, lidé. Proto se nám na plo-
chách, které obhospodařujeme 
z hlediska člověka šetrně, množí 
kromě motýlů a podobných dru-
hů i savý a žravý hmyz včetně 
klíšťat, která přenáší nemoci jak 
na člověka, tak i zvířata a rostliny. 
Výskyt takto přenášených viróz 
na obiloviny, který byl před dva-
ceti lety výjimečný,  je teď každo-
roční a takový, že při neošetření 
je úroda 15 procent normálu. Ve 
vinicích roste obrovsky počet 
keřů nemocných chorobami, kte-
ré přenáší savý hmyz, kterému se 
daří v zatravněných meziřadích, 
jež jsou ale zase potřebná jako 
protierozní opatření. Zároveň 
snižují teplotu na povrchu půdy 
bez porostu, která  u nás dosa-

Př í j e m n é  p r o ž i t í  v á n o čn í c h  s v á t ků ,  
š ťa s t n ý  n o v ý  r o k ,  

m n o h o  š t ě s t í ,  z d r a v í ,  
o s o b n í c h  a  p r a c o v n í c h  ú s p ě c hů  

V á m  př e j e

huje už neuvěřitelných  šedesáti 
stupňů. Každé zlepšující opatření 
s sebou nese další dopady, jež 
mají mnohdy jiný negativní cha-
rakter. Příroda už je taková. Velmi 
nemile jsme letos překvapeni, 
jak se letošní kalamitní výskyt 
hraboše změnil v jakýsi svatý boj 
různých občanských sdružení, 
ornitologů a všech,  co takzvaně 
rozumí přírodě a všemu okolo 
nás, se zlými zemědělci. Praktic-
ky se nedává možnost k vyjádření 
odborníkům, kteří tuto problema-
tiku řeší celý svůj život. Dáváme 
ale prostor těm, kteří kalamitní 
výskyt kolem sebe vůbec nemají. 
Argumentujeme starými údaji 
způsobených škod  přípravky, 
které se už nepoužívají. Bom-
bastické zprávy o úhynech zajíců 
otravou Stutoxem II se ukazují po 
provedených rozborech jako ne-
potvrzené. Zemědělci pouze chtě-
jí řešit zcela výjimečný kalamitní 
rok výskytu hraboše na lokalitách 
s totálním přemnožením. Útlum 
tak kalamitního místního pře-
množení nevyřeší přírodní pre-
dátoři a neřeší jej podstatně ani 
orba a další mechanická opatření. 
Je zvláštní, že zastáncům hraboše 
nevadí zničení úrody. Nevadí jim 
ani nebezpečí přenosu chorob na 
ostatní zvířata, ale hlavně i na lidi. 

Když chceme provést ošetření 
do děr, musíme žádat úřady, kdy 
odpověď na žádost dostaneme 
za tři týdny. Za tuto dobu už je 
další katastrofální škoda požerem 
nevratná. Na jednu stranu chápu 
tyto ochránce přírody za každou 
cenu, když máme zatím plno 
jídla, se kterým nepředstavitelně 
plýtváme. Často pohrdáme vlast-
ními zemědělskými produkty 
a upřednostňujeme zboží, které 
k nám na stůl dorazí přes celou 
zeměkouli. Tady nám nevadí, 
kolik skleníkových plynů při 
přepravě skončí v ovzduší. Slyšel 
jsem známou osobnost, Marka 
Ebena, kdy říkal, že se ho lidé 
ptají, jak se má. Na tuto otázku 
odpověděl, mám se nezaslouženě 
moc dobře. Hned toto vyjádření 
doplnil vysvětlením, proč se má 
nezaslouženě dobře, že totiž na 
rozdíl od svých rodičů nezažil 
zlo války, hlad a bídu. Proto bych 
chtěl za sebe i naši firmu popřát 
všem spoluobčanům, ať se máme 
pořád-slovy Marka Ebena-neza-
slouženě moc dobře a nepokazme 
si to někdy hodně přehnaným 
chováním,  kdy často vítězí nějaká 
skutečností nepodložená idea. 
Dobu, kdy ideje vítězily nad sku-
tečným životem, už máme snad 
zdárně za sebou.
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA
AUTOR: Marie Gavendová, matrikářka

NAROZENÍ
Richard Hlinecký  Templářská 1005

Larisa  Galová  Cigánov 1041

Mikuláš Pavka  Okružní 691

Radim Kourek  Masarykova  87

Zora  Bílková  Malý Újezd 990

Se zveřejněním údajů dali rodiče dětí souhlas.

ÚMRTÍ
Ludmila Bartová     Na Padělkách 532 (roč. 1922)

Josef  Šťavík     U kapličky  539 (roč. 1927)

Jitka  Šarocká     Městečko  101 (roč. 1972)

Vladimír  Gregr     Úvoz 399 (roč. 1935)

Doufám, že ano a vězte, že 
to není úplně běžná věc. Asi 
hodně z Vás ví, jak moc je právě 
náš zdroj pitné vody ohrožen 
a kolik úsilí mnoha lidí stojí jeho 
ochrana před zničením těžbou 
štěrkopísků v jeho blízkosti. 
Otočíte-li doma kohoutkem, 
voda teče. Ale víte odkud? Kde 
se nachází zdroje pitné vody pro 
občany okresu Hodonín?

Nejstarším zdrojem je nádrž 
povrchové vody Koryčany. U ní 
je vybudovaná úpravna vody 
s kapacitou 50 litrů/sec. Dalším 
zdrojem, a to podzemní vody, 
je prameniště v obci Moravská 
Nová Ves, kde máme úpravnu 
vody s kapacitou 100 litrů/sec. 
Našim největším zdrojem jsou 
prameniště podzemní vody na 
území Moravského Písku a Bzen-
ce. U nich je vybudována úprav-
na vody s kapacitou 400 litrů/
sec. Z těchto tří úpraven vody 
se cestou mnoha vodojemů, přes 
vodovodní síť v délce 1 130 km 

JEŠTĚ VÁM TEČE VODA Z VODOVODU
AUTOR: Bc. Anna Hubačková, senátorka za Hodonínsko

a přes více než 40 000 přípojek 
dostává pitná voda až k Vám – 
150 000 občanům. 

Právě toto prameniště v Mo-
ravském Písku je ohroženo zá-
měrem těžby štěrkopísků jedné 
soukromé firmy. Pokud dojde ke 
znehodnocení nebo znečištění 
tohoto zdroje, je úplně jasné, že 
ani voda z Koryčan a Moravské 
Nové Vsi nám nebude stačit! 

Velmi si vážím všech, kte-
ří jste se zapojili do akcí na 
ochranu naší vody. Vždyť štěr-
ku se skutečně nenapijeme! 
Děkuji moc za aktivity starostů 
a spolku Za vodu pro lidi. Při-
pomínám, že stále lze podepsat 
petici za ústavní ochranu vody 
online na: http://vodanadzlato.
kdu.cz/.

Vážení spoluobčané, Všem 
Vám ze srdce přeji krásné prožití 
svátků vánočních, hodně zdraví 
a dostatek vody celý příští rok!

„VODA NAD ZLATO“
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U HLUBOKÉ STUDNY VZPOMÍNÁTE?
AUTOR: Karel Hlinecký AUTOR: Marie Ritterová

Je to takové menší prostranství se studnou (hodně 
hlubokou), od čehož má tento název – U hluboké 
studny. Dnes sruby s rumpálem nahradila železná 
pumpa. Sem možno přijít z pěti stran (uliček).  
Prostor této části je (asi) mezi domky Josefa Holo-
máče  č.334, Františka Navrátila č.336, Jana Koska 
č.370 a Josefa  Koláříka  č.372. V této části jsou dosud 
zachovalé obilní jámy ve vinných sklepech. 

Vzpomínáte  jak jsme se s dětmi chodili dívat na 
krásný betlém v domě Hlineckých? 

Přestože betlémy byly vystaveny v té době jen 
v kostelích, strýček Hlinecký , jak mu všichni říka-
li, si každoročně dal práci se sestavením betléma 
a ochotně se svojí ženou umožnili dětem spolu 
s dospělým doprovodem prohlédnout si velký betlém 
u nich doma.

Fotografie na titulní straně je poslední, v pořadí osmou fotografií autora Františka Kůrky. Jeho nostalgic-
ké fotky připomínající staré časy se čtenářům Zpravodaje většinou líbily. Snad i tato fotka, která uzavírá 
40. ročník Čejkovického zpravodaje, zaujme, přispěje k pohodě a příjemnému přechodu ze starého do 
nového roku.

Dobrých fotografů máme v obci hodně. Máte-li chuť vidět na titulní či jiné stránce v příštích zpravodajích 
svoji fotografii, ozvěte se!

Poděkování patří všem, kteří v tomto roce poskytli své fotografie pro využití do Zpravodaje.

Malá část U hluboké studny. Nad sklepem je do-
mek  J.Koláříka  (x) a vpravo přes cestu „mlátek“ 
a šprlený plot (xx) Ant. Hubáčka hrobaře. Roh dom-
ku  na pravém rohu foto je Jana Koska. Uprostřed 
viditelné dva domky. Němcův č.489 a Vydařelých 
č.373 byly před padesáti lety jeden dům, kde byl 
židovský obchod „Vajgluj“.

(r. 1970)

NA ZDRAVÍ
AUTOR: Marie Ritterová

DVA TAJNÍ POLICISTÉ SE BAVÍ:
„CO SI MYSLÍŠ O PREZIDENTOVI?“
„TOTÉŽ CO TY!“
„PAK TĚ MUSÍM ZATKNOUT!“
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DOTACE 2019

Zásahové vybavení
pro SDH Čejkovice

130 000 Kč

4 000 Kč
Za uskutečněný zásah

jednotky SDH
mimo územní obvod

Veřejně prospěšné práce 87 460 Kč

POSKYTOVATEL:            NÁZEV AKCE:      ČÁSTKA:

V ROCE 2020 PŘIJMĚTE POZVÁNÍ:

 4. 1. 2020 Vánoční koncert ŽS Levandula v kostele sv. Kunhuty
 11. 1. 2020 Myslivecký ples
 18. 1. 2020 Rodičovský ples
 25. 1. 2020 Ples KDU-ČSL
 1. 2. 2020 Ples fotbalistů
 8. 2. 2020 XII. reprezentační ples vinařů a přátel vína
 15. 2. 2020 Hasičský ples
 16. 2. 2020 Beseda o misiích
 23. 2. 2020 Skautský  karneval
 1. 3. 2020 Divá Bára –divadelní představení
 14. 3. 2020 Tradiční výstava vín Čejkovice 2020
 18. 4. 2020 VIII. Čejkovická vinná stezka
 30. 5. a 31. 5. 2020 XXV. Vinné trhy Čejkovice
1 6. 8. – 18. 8. 2020 Tradiční krojované hody
 29. 8. 2020 Den otevřených sklepů
 6. 9. 2020 Čejkovické bylinkové slavnosti

Koupím dům se zahradou min. 500 m2. Prosím o kontakt na tel. 736 706 224.
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SLAVNOSTNÍ ZAHÁJENÍ TŘÍKRÁLOVÉ SBÍRKY 2020 
 

TŘI KRÁLOVÉ PŘIJEDOU  

NA VELBLOUDECH 

DO ČEJKOVIC PŘED OBECNÍ ÚŘAD 

V PONDĚLÍ  6. 1. 2020 VE 12:30 HODIN 

 
Srdečně zveme všechny příznivce dobročinného díla a koledníky na slavnostní 

zahájení Tříkrálové sbírky 2020. 

 

Cestou budeme hrát, zpívat, koledovat a radovat se z příchodu Králů 

                                                                                                 
                                                                                                                                                                                ředitel OCH Hodonín 
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Cestou budeme hrát, zpívat, koledovat a radovat se z příchodu Králů 

                                                                                                 
                                                                                                                                                                                ředitel OCH Hodonín 

TRADIČNÍ TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA V ČEJKOVICÍCH
PROBĚHNE V SOBOTU 4.LEDNA 2020,

KDY NAŠE DOMOVY NAVŠTÍVÍ
TŘI KRÁLOVÉ S DOBROVOLNÍKY CHARITY.
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Grafická úprava a tisk Tiskárna Lelka Dolní Bojanovice.

PF 2020

přejeme vám krásně vymalovaný nový rok!

Hnutí      
Brontosaurus    

Čejkovice
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Ženský sbor Levandula se svými hosty
Vás srdečně zve na TŘÍKRÁLOVÝ KONCERT

„ŠTĚSTÍ, ZDRAVÍ VINŠUJEM VÁM“

SOBOTA 4. 1. 2020
V 16:00 HOD.
kostel sv. Kunhuty v Čejkovicích

neděle 5. 1. 2020
15:00 hod. - kostel sv. Václava 
v Dolních Bojanovicích

neděle 12. 1. 2020
16:00 hod. - kostel  sv. Jana Křtitele 
v Hovoranech

OBEC ČEJKOVICE VÁS ZVE NA

ŽEHNÁNÍ VÍN
PÁTEK 27.PROSINCE 2019
V 17 HODIN V SÁLE ORLOVNY

Zazpívají čejkovické sbory Levandula 
a Révokaz! Přijďte se k nim přidat 
a ochutnat výtečná vína!

„Život ředěný vínem má lepší chuť!“

              Jiří Žáček

PEPÍČEK SE DÍVÁ Z OKNA A ŘÍKÁ:
„DNESKA BY TO ŠLO!“
„A COPAK BY ŠLO, PEPÍČKU? PTÁ 
SE SOUDRUŽKA UČITELKA.
„VÍTE, TATÍNEK ŘÍKÁ, ŽE JEDNOHO 
KRÁSNÉHO DNE PŮJDOU KOMUNIS-
TI DO P…. A DNESKA JE TAK KRÁS-
NĚ, ŽE BY TO ŠLO!“

DŘÍVE BYL NAD ŘEZNICKÝM KRÁ-
MEM NÁPIS ŘEZNÍK A UVNITŘ BYLO 
MASO. DNES JE NAD OBCHODEM 
NÁPIS MASO A UVNITŘ JE - ŘEZNÍK!

PROČ SE FUNKCIONÁŘI PŘI NÁVRA-
TU Z CEST LÍBAJÍ?
PŘI POLIBKU NA PRAVOU TVÁŘ 
SEPTAJÍ: „BYL JSI NA ZÁPADĚ?“ A 
PŘI POLIBKU NA LEVOU: „PŘIVEZL 
JSI NĚCO?“
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termín: č. zakázky:

technologie:

počet kusů:

barva potisku:

barva/druh podkladu:

povrchová úprava:

specifikace:
grafik:

zákazník:

archiv:

Břeclav: Lanžhotská 1a, 690 02 Břeclav
Kobylí: Školní 780, tel.: 777 719 714
 IČ: 25516990, DIČ: CZ25516990www.stillus.cz

www.sklenicky.cz
www.vlajecky.cz

korektura

var. 1) e-mail  - odpověď na grafik4@stillus.cz
var. 2) osobně  - na provozovně naší společnosti
Telefonický souhlas není brán jako závazný!

Jak odsouhlasit 
zakázku?

Víno z Čejkovic

tis_19_Víno z Čejkovic_plakát Vánoční trhy 2019_3119b19_1209_voj

Igor Vojtenko tel.: +420 602 738 222 email: grafik4@stillus.cz

16.09.2019 3131b19

Upozornění:
Za textové korektury je zodpovědný zadavatel!

Upozornění:
Za textové korektury je zodpovědný zadavatel!
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